
10 dages forespørgsel til Borgmesterens Afdeling vedr. lokalcenterkørsel 
 
Kære Jacob 
 
 
Magistratsafdeling for Børn og Unge, Sociale forhold og Beskæftigelse, samt Sundhed og Omsorg sendte i 
august 2017 en fælleserklæring til Borgmesterens Afdeling med en forventning om, at afdelingerne bliver 
fuldt kompenseret for de merudgifter der er opstået som følge af den nye kørselsordning. 
 
I forhold til regnskab 2016 blev Sundhed og Omsorg kompenseret svarende til Borgmesterens Afdelings 
udspil og ikke ud fra Sundhed og Omsorgs vurdering af den faktiske merudgift. 
 
Borgmesteren har meldt klart ud, at afdelingerne bliver fuldt kompenseret for merudgifterne. Dette 
forventer Sundhed og Omsorg også vil ske for 2017. 
 
De årlige historiske udgifter til lokalcenterkørsel før udbud ligger på 6,5 mio. kr. i 2017 pris og lønniveau. I 
2017 er de faktiske udgifter til og med september opgjort til 9,6 mio. kr.. Hvis udgiftsniveauet forsætter 
resten af året vil udgiftsniveauet lande på 12,7 mio. kr.. Sundhed og Omsorg ser indtil videre ikke tegn på at 
økonomien retter sig. 
 
På den baggrund ønsker jeg derfor, at borgmesteren og hans afdeling: 

 laver et skøn på den forventede merudgift i 2017 for lokalcenterkørslen 
 garanterer, at Sundhed og Omsorg får fuld kompensation for merudgiften på kørslen, samt 

lokalcentrenes ekstra ressourceforbrug 
 redegør for, om kørselskontoret opfylder de servicemål som ligger til grund for lokalcenterkørslens 

udførsel 
 melder ud om borgmesteren og hans afdeling forventer at det fremadrettet vil vedblive at være 

dobbelt så dyrt som tidligere 

 
 
Kærlig hilsen 
Jette  
 
Den 10. november 2017 


